
Referat af kredsrådsmøde med Favrskov Kommune den 25. oktober 2023 
 

 
I mødet deltog politidirektør Kirsten Dyrman, chefpolitiinspektør Karsten Vestergaard Hansen, 
stabschef Mette Venge Olesen, borgmester Lars Storgaard, kommunaldirektør Jan Kallestrup, 
børn- og familiechef Charlotte Bøcher og chefkonsulent Jane Hesselgart. 
 
Borgmester Lars Storgaard bød velkommen. 
 

 

1. Generel orientering fra Østjyllands Politi (herunder præsentation af 
Tryghedsundersøgelsen 2022) 
 
Kirsten Dyrman kvitterede for det gode og tætte samarbejde med kommunen og orienterede om 
politiets indsats, herunder i forbindelse med aktuelle sager. 
 
Kirsten Dyrman orienterede herudover om Justitsministeriets Tryghedsundersøgelse 2022. 
Undersøgelsen viser, at borgerne generelt oplever tryghed og tillid til politiet i hele landet, og i 
særdeleshed i politikredsen. Oplevelsen af tryghed og tillid hos kommunens borgere skyldes ud 
over politiets indsats også kommunens arbejde i forhold til indretning af det offentlige rum samt 
det tætte samarbejde mellem kommunen og politiet. 
 

 

2. Generel orientering fra borgmesteren 
 
Lars Storgaard kvitterede for det gode samarbejde med politiet, herunder i forhold til nærpoliti og 
lokalråd, og orienterede kort om kommunens forhold. 
 
Lars Storgaard og Charlotte Bøcher fortalte, at kommunen aktuelt har særligt fokus på en gruppe 
af unge, som bl.a. udviser en meget uhensigtsmæssig og chikanerende adfærd. Jan Kallestrup gav 
udtryk for, at kommunen i det konkrete tilfælde har et stort behov for politiets løbende 
tilstedeværelse, og roste i øvrigt de initiativer, som nærpolitiet i Hadsten aktuelt bidrager med, 
sådan at problemerne kan løses konkret og ikke eskalerer.  
 
Kirsten Dyrman sagde, at politikredsen meget gerne vil deltage i informationsmøder og lignende 
på kommunens skoler, hvor det er muligt at nå ud til de unge. Karsten Vestergaard Hansen stillede 
sig også til rådighed for den løbende dialog, hvor kommunen vurderer, at politiet kan bidrage til 
løsningen af problemerne – hellere en gang for meget end en gang for lidt.           
 

 

3. Drøftelse af kriminalitetsudviklingen i Østjyllands Politikreds med fokus på 
narkotika, vold og indbrud i privat beboelse 
 
Karsten Vestergaard Hansen redegjorde for kriminalitetsudviklingen i politikredsen.  



 
Både for så vidt angår indbrud i privat beboelse, sager om vold og sager om narkotika ligger 
kommunen lavt og stabilt.  
 
Det blev drøftet, at der ses en mindre stigning i antallet af sager om vold i kommunen. En 
væsentlig del af sagerne vurderes at omhandle vold på institutionsområdet. Politiet er i løbende 
dialog med kredsens institutioner om anmeldelsespraksis – både i forhold til at sikre gode og 
fyldestgørende anmeldelser, men også i forhold til at drøfte, hvornår det giver mest mening at 
anmelde et forhold. 
 
Kirsten Dyrman opfordrede til, at kommunen i relevant omfang kontakter politiet. 
 
 

4. Eventuelle forslag til indsatser i 2024 samt ønsker til indholdet af Samarbejdsplanen 
2024 

 
Det blev aftalt, at kommunen løbende kan rette henvendelse herom til politikredsen, og at 
kontaktoplysninger deles. 

 
 

5. Eventuelle forslag til tema for det fælles kredsrådsmøde i foråret 2024 
 
Kirsten Dyrman nævnte unges brug af euforiserende stoffer og opioider, unge-uro og digital 
tryghed som mulige temaer på det næste fælles kredsrådsmøde. Det var der opbakning til hos 
kommunen.  
 
Mette Venge Olesen nævnte, at forståelsen af den samtykkebaserede voldtægtsbestemmelse, der 
trådte i kraft den 1. januar 2021, også kan være et emne til det fælles kredsrådsmøde. 
 
 


	Referat af kredsrådsmøde med Favrskov Kommune den 25. oktober 2023
	1. Generel orientering fra Østjyllands Politi (herunder præsentation af Tryghedsundersøgelsen 2022)
	2. Generel orientering fra borgmesteren
	3. Drøftelse af kriminalitetsudviklingen i Østjyllands Politikreds med fokus på narkotika, vold og indbrud i privat beboelse
	4. Eventuelle forslag til indsatser i 2024 samt ønsker til indholdet af Samarbejdsplanen 2024
	5. Eventuelle forslag til tema for det fælles kredsrådsmøde i foråret 2024


